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Magabiztos pártelnök, a válaszokat végig nem hallgató riporter – ez jellemezte a Pátria Rádió
január 13-i Hangadóját. Miklósi Péter műsorvezető maga is megállapította, hogy Menyhárt
József, a Magyar Közösség Pártjának elnöke magabiztos volt a beszélgetés alatt. A hallgató
szintén egyetérthetett ezzel, annak ellenére, hogy többször előfordult a majdnem egy órás
beszélgetés alatt, hogy a válaszadóba belefojtotta a riporter a szót.

  

      

  

Menyhárt József arra a kérdésre, mit kedvelt meg és mitől irtózik a politikában, elmondta: sokat
tanult az elmúlt másfél év alatt, mióta átvette az MKP vezetését.

  

  

Az adott szó

  

  

Az MKP elnöke azt is elmondta: nem szereti, amikor az adott szót nem tartják be, pedig ez
történt a 2017-es megyei választás előtt. A konkurens párt annak ellenére megpróbálta lejáratni
a Magyar Közösség Pártja jelöltjeit, hogy korábban megegyeztek, nem egymás ellen
áskálódnak majd a jelöltek.
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Menyhárt József a feltett kérdésre, milyen tervei vannak a pártnak 2018-ra, kifejtette: a 2017-es
évben megkezdett munkát kívánja folytatni az MKP. Az elmúlt évnek két nagyon fontos
eredménye volt az óvodafejlesztési program és a gazdaságélénkítő csomag. Az
óvodafejlesztési programnak köszönhetően több mint 50 óvoda újult meg. A program
megvalósulásában az MKP mellett a civil szervezetek, a Szlovákiai Magyar Pedagógusok
Szövetsége és a református egyház is segédkezett.

  

  

A folytatásban további 95 óvoda újul meg – mondta Menyhárt, amikor a műsorvezető a szavába
vágott és megkérdezte, lesz-e elég gyermek. Az MKP elnöke szerint lesz, ehhez persze arra is
szükség van, hogy a szülők felismerjék az anyanyelvű nevelés fontosságát. De a megújult
óvodák jól felszereltek és színvonalasak lesznek, így erre esély van.

  

  

Óvoda és erős gazdasági háttér

  

  

A napokban értékelik ki a gazdaságélénkítő program pályázatait, amelyben kis- és
közepesvállalkozóknak, valamint az agráriumban dolgozó vállalkozóknak segít az anyaország.
A pályázatokat a Széchenyi Programiroda értékeli ki a Baross Gábor Alappal karöltve, az MKP
csak a szakmai tanácsadásban vesz részt – jegyezte meg Menyhárt József. Ez a program is
folytatódni fog.

  

  

Miklósi Péter megkérdezte, nem kell-e párttagnak lenni ahhoz, hogy támogatást kapjon a
vállalkozó. „A nevünkben is viseljük, hogy ez egy közösségért tevékenykedő párt. (…) Az a cél,
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hogy a gazdaságfejlesztésben segítsünk” – jelentette ki a közbeszólásra Menyhárt.

  

A 2018-as tervekhez visszatérve az MKP elnöke elmondta: a regionális média megerősítése is
célja az MKP-nak, nem pártsajtót kívánnak létrehozni, mint más pártok, hanem egy regionális
médiát szeretnének.

  

  

Stratégiai partnerség

  

  

Az MKP a Fidesz és a magyar kormány stratégiai partnere. A két párt tagja az Európai
Néppártnak, már csak ezen a síkon is együttműködnek. A riporter közbevetésére, hogy erről
van-e szerződés, az MKP elnöke kifejtette: a magyar kormány nagy mértékben támogatja a
magyarságot. A két párt a prioritásokat találkozókon egyezteti.

  

„Az oktatásban nem állhatunk meg az óvodák szintjén, hanem a kislétszámú és kisiskoláink
megtartásában is nagyon fontos szerepet szánunk ennek az évnek.” Miklósi Péter ezt a
gondolatot se hagyta befejezni, közbevágott, arra volt kíváncsi, mi a véleménye az elnöknek a
Kisebbségi Kulturális Alapról.

  

  

Kármentés
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„A magyar ügyek szintjén jelenleg a kormányban csupán kármentés folyik. Úgy az
iskolaügyben, mint a kétnyelvű táblák esetében. Ezek felemás megoldások…”- kezdte válaszát
az MKP elnöke, de a riporter ismét közbekérdezett. Most arra volt kíváncsi, mennyire lehet
felemás, ha ilyen nagyon megemelték a támogatási összeget.

  

  

„Folytattam volna… Azt akarom mondani, hogy a Kisebbségi Kulturális Alap az egyetlen
előrelépés, de miért ne lehetnénk ambiciózusabbak? Miért nem mondhatjuk azt, ha már
beléptünk a kormányba, akkor nekünk nemcsak az jöhet, ami jut, hanem kérhetjük azt, ami jár.
Ha megnézzük, hogy mennyi adót fizet be a felvidéki magyarság és mekkora ez a kisebbség,
akkor egyáltalán nem mondhatjuk, hogy elégedettek lehetnénk, hisz hetven százalék helyett,
ötvenhárom százalékot kaptunk.”

  

  

A gondolatot az MKP elnöke ismét nem fejezhette be, mert a riporter közbevágott, a kisiskolák
és a vasúti táblák ügyét vette elő.

  

  

Menyhárt József szerint a kisiskolák ügyét nem néhány százalékos fejpénzemeléssel kell
megoldani, Kiss Beáta tavasszal mutatja majd be az MKP stratégiai tervezetét a probléma
megoldására. Meg kell menteni a végvárakat, akár alapítványi pénzek leosztásával is.

  

  

Folyamatos a munka
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A Hangadó műsorvezetője ez után azt feszegette, ha az MKP el akarja magát adni, hogy ismét
országos párttá váljon, országos problémákkal is foglalkoznia kell.

  

Menyhárt József a felvetésre kifejtette: a pártban folyamatos a munka, a régiókban állandóan
jelen vannak az MKP politikusai. Ennek is köszönhető, hogy 2017-ben bizonyítani tudtak,
hiszen csupán 5 megyében indultak a Magyar Közösség Pártja jelöltjei, mégis a harmadik
legerősebb párt lett.

  

  

A jobboldali pártokkal való együttműködés kapcsán Menyhárt elmondta, nem ez a halálos csók,
hanem a SMER-rel való együttműködés, ekkor Miklósi ismét közbeszólt, szerinte regionálisan
az MKP is azt teszi. A pártelnök által feltett: hol is? kérdésre azonban nem tudott választ adni.
Meglátszott a kormányváltó hangulat a megyei választások előtt – véli Menyhárt. Ennek
köszönhető a jobboldal előretörése. Az igaz, hogy kevesebb képviselője van az MKP-nak mint
négy éve, de ez éppen a váratlan ellenzéki előretörés következménye. Az viszont, hogy a
jobboldallal az MKP Nagyszombat megyében és Pozsonyban is együttműködik, jó előjel.
Mindkét megyében betartotta a szavát az OĽaNO és az SaS is – mondta Menyhárt.

  

Miklósi ennél a gondolatmenetnél újra közbevágott, mondván, Pozsonyban hagyománya van
annak, hogy betartják az egyezségeket. Erre az MKP elnöke elmondta: az a cél, hogy másutt is
így legyen, az MKP erre törekszik.

  

  

Mit kér majd az MKP…
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Az újságíró megkérdezte: milyen prioritásokkal menne kormányra a magyar párt? Arra kérte
Menyhárt Józsefet, hogy legalább négyet fogalmazzon meg, de végigmondani már nem hagyta
őt.

  

  

Azt azért megtudtuk: a nyelvhasználati kérdéseket felveti az MKP. Ezzel kapcsolatban
egyébként az MKP-nak 2018-ra is van egy terve, mégpedig egy intézet létrehozása, amely
segít az önkormányzatoknak a kétnyelvűség betartásában.

  

  

Az oktatás terén létre kell hozni a magyar iskolarendszert, amely saját maga sorsa felől dönt.
Menyhárt József szerint nem jó tendencia, hogy megnyirbálták az államtitkár jogköreit. Ekkor
Miklósi ismét közbeszólt: „tehát nem bízik a helyébe lépő főosztályban?”

  

  

Nem látjuk…

  

  

„Van olyan érzésem, hogy a sok minimális eredmény maximumként próbál a piacon megjelenni.
Kicsit olyan érzésem van, mint a láthatatlan légiónál, emlegetjük, hogy mennyi harcosunk van,
de amúgy nem látjuk…”
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Miklósi megint közbevágott. Most azt kérdezte, ha kérne a főosztály szakértőket az MKP-tól,
javasolnának-e. A pártelnök válasza határozott igen volt. A magyar-magyar párbeszéden
megfogalmazott igények ugyanis ma is érvényesek – mondta Menyhárt József.

  

  

Az MKP harmadikként a déli régió gazdasági fellendítését igényelné kormánytagként. Ismét
közbevágott a riporter, most az MKP nyolcéves kormánytagságát hozta fel. Amire a másfél éve
megválasztott elnök azt kérte, ezt a kérdést az akkori vezetésnek vesse fel. De Menyhárt
József szerint többet is ki lehetett volna hozni a kormánytagságból.

  

  

A Magyar Közösség Pártjának elnöke tisztában van azzal, hogy szociális, egészségügyi és
közlekedési kérdésekkel is többet kell foglalkozni. A közlekedésügy kapcsán kifejtette: az
kevés, hogy a megyei utakat felújítják. „Nézzük meg a déli utakat és nézzük meg, hogy északon
mi van. Ha valaki utazik az országban, nagyon nagy a különbség…” mondta volna Menyhárt, de
a műsorvezetőnek újabb felvetése volt. Az úthálózat szerinte nemcsak etnikai probléma, amit
az MKP elnöke is tud, sőt, talán ezt mondta volna el, ha engedik befejezni a mondatot.

  

  

Párbeszéd

  

  

A Magyar Közösség Pártjának elnöke szólt a 2018-ban esedékes helyhatósági választásokról
is. Mint mondta, pártállastól függetlenül, az a cél, hogy a magyar településeket, és a magyar
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központokat, magyar emberek vezessék. Nem szabad engedni azt, ami az előző ciklusban volt,
hogy Komáromban nem magyar ember volt a polgármester.

  

A riporter közbekérdezett: mikor oldódik meg a komáromi MKP ügye. Menyhárt József szerint
dolgoznak ezen.

  

  

A műsorvezető szemrehányást tett, hogy az MKP nem kezdeményezi újra a magyar-magyar
párbeszédet. Menyhárt József elmondta: az előzőt, amelyen a civil szféra és az egyház
képviselői is jelen voltak, az MKP kezdeményezte. A tavaly év eleji párbeszéd a pártok között
zajlott, és nem vezetett eredményre.

  

A beszélgetés végén Miklósi elmondta: nem érezni bizonytalanságot Menyhárt József
hangjában, ezért arra kérte, mondja el, miért olyan biztos abban, hogy az MKP 5 százalék felett
teljesíthet.

  

  

„Hiszek a közösségünkben, hiszek egy új MKP elnökségben, amely a munka mellett tette le a
voksát. És hiszek abban, hogyha folyamatosan és stabilan munkálkodunk, akkor ennek
eredménye van.”

  

  

Neszméri Tünde
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(felvidek.ma)
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